
 

 

Protokół Nr XVI/2016 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 28 stycznia 2016r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
05

 

Zamknięcie obrad – godz. 12
55 

 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 14 radnych, Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz 

Gminy Tomasz Suchoński, Skarbnik Gminy Urszula Lew oraz 20 innych zaproszonych osób. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do nin. protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy. 

 

Obrady protokółowały 

 

1. Klaudia Kalinowska – kierownik referatu gospodarki komunalnej, rolnictwa i 

ochrony środowiska 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
05

 otworzył XVI Sesję Rady 

Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §20 pkt 3 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XV Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 



9. Informacja z realizacji uchwał podjętych przez Radę Gminy Wierzchowo w 2015 

roku. 

10. Informacja z realizacji interpelacji i wniosków zgłoszonych w 2015 roku. 

11. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych na lata 2016-2025 – druk nr 87; 

b. w sprawie przyjęcia rocznego planu potrzeb w zakresie prac społecznie 

użytecznych na rok 2016 – druk nr 88; 

c. w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych 

na podatek od nieruchomości, rolny i leśny – druk nr 89; 

d. w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2016 rok – druk nr 90; 

e. w sprawie opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych gminy Wierzchowo 

– druk nr 91; 

f. w sprawie regulaminu cmentarzy komunalnych w Gminie Wierzchowo– druk 

nr 92; 

g. w sprawie sprzedaży nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność 

gminy Wierzchowo – druk nr 93. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

13. Komunikaty i sprawy różne. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż na prośbę, 

uczestniczącego w posiedzeniu sesji Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Drawsku 

Pomorskim wnosi o zmianę porządku obrad poprzez uzupełnienie go o dodatkowy punkt: 

„Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Drawsku Pomorskim o zakresie, 

formach i zasadach organizacji prac w roku 2016”, jako punkt 9 porządku obrad, a 

dotychczasowe punkty porządku: 9, 10, 11, 12, 13 i 14 otrzymują odpowiednio oznaczenie: 

10,11,12,13, 14 i 15. Przewodniczący Rady uzasadnił konieczność przekazania przez 

Dyrektora pilnych i ważnych informacji dotyczących zmian, jakie nastąpiły w zakresie 

przedsięwzięć zmierzających do aktywnej walki z bezrobociem i wykluczeniem społecznym 

oraz możliwości dysponowania środkami finansowymi na w/w cele. 

Rada Gminy poprzez aklamację wyraziła zgodę na wyżej opisaną zmianę porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub Wójt chciałby 

jeszcze uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe punkty lub o inne istotne dla 

Rady lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby 

zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół  

z posiedzenia XV Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 30 grudnia 2015 roku został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed rozpoczęciem dzisiejszej 

sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych w nim 

zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana została w § 52 ust. 



1-5 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca 

zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za sporządzony 

poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XV sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XV sesji 

Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Informacja pisemna Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 3 

do nin. protokołu. 

Radny Ryszard Borowicz poprosił Wójta o bardziej szczegółowe wyjaśnienie tematu 

zawartego w informacji Wójta w sprawie spotkania Wójta z przedstawicielem 

Wojewódzkiego Sztabu Wojskowego w Szczecinie oraz z Szefem Wydziału Infrastruktury 

Rejonowego Zarządu Infrastruktury w Szczecinie. Spotkanie dotyczyło współfinansowania 

przez stronę wojskową wprowadzenia do dokumentów zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Wierzchowo stref ochronnych dla kompleksu wojskowego K-6009 Mirosławiec 

dotyczące: ZPIER i Skład Mirosławiec, AVIA-W Mirosławiec, strzelnicy Mirosławiec oraz o 

ustanowienie powierzchni ograniczających dla lotniska Mirosławiec. 

Wójt Jan Szewczyk odpowiadając poinformował, że utworzenie strefy ochronnej dla w/w 

kompleksu wojskowego wprowadzi bezpieczeństwo jeśli chodzi o strzelnicę oraz zakaz 

budowy w utworzonej strefie wiatraków, masztów i wież telekomunikacyjnych. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 5. 

 

Ad. 5 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na temat prac Rady 

Gminy Wierzchowo w okresie międzysesyjnym, która stanowi załącznik nr 4 do nin. 

protokołu. 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 1/2016 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

2) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Nr 1/2016 ze wspólnego posiedzenia Komisji Kultury i Komisji Rolnictwa  

stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 



3) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 1/2016 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 6 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 7. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna 

interpelacja. 

 

Na sesji interpelacje złożyli: 

 

Radny Józef Janicki złożył na piśmie dwie interpelacje o treści: 

 

1) Zwracam się z prośbą do Wójta Gminy o rozważenie możliwości usunięcia 

pojemników na odpady segregowane w całej Gminie Wierzchowo. Są to najbardziej 

zanieczyszczone miejsca w Gminie. Pojemniki te miały służyć poprawie czystości i 

estetyki Gminy. Proszę o rozpatrzenie mojej propozycji. 

2) Zwracam się z prośbą o ustawienie na skrzyżowaniu dróg powiatowych w Osieku 

Drawskim (nr 1994Z i nr 1985Z) tablicy kierunku i miejscowości „E” do 

miejscowości Wierzchowo, Sośnica. Bardzo słaba widoczność drogi w kierunku 

Wierzchowa i Sośnicy zagraża bezpieczeństwu w ruchu drogowym, łatwo o wypadek 

zwłaszcza nocą. Proszę o pozytywne załatwienie mojej prośby. 

 

Radny Ryszard Borowicz złożył na piśmie jedną interpelację o treści: 

 

1) W świetlicy w Sośnicy corocznie zimą zamarza woda przed licznikiem. Tej zimy 

mimo, że sala jest ogrzewana również woda zamarzła przed licznikiem. Brak wody 

jest utrudnieniem w funkcjonowaniu świetlicy. Proszę o zabezpieczenie wodociągu 

tak, aby w okresie następnych zim nie zamarzała woda. 

 

Radna Genowefa Rosochowata zapytała Wójta, jakie środki otrzymały kluby sportowe 

działające na terenie Gminy Wierzchowo na działalność w 2016 roku? 

 

Sołtys wsi Świerczyna Stanisława Janicka zgłosiła opróżnienie kosza na śmieci i sprzątnięcie 

przystanku autobusowego w miejscowości Świerczyna, kosz na śmieci jest uszkodzony. 

Poprosiła Wójta o szybsze przekazywanie sołtysom nakazów podatkowych. 

 

Sołtys wsi Otrzep Zbigniew Gaczkowski zgłosił, że po każdej awarii wodociągu w 

Świerczynie jest za dużo powietrza w instalacji wodociągowej w Otrzepie lub nie ma wody. 

Poprosił o wyeliminowanie tego problemu. 

 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 7 

porządku i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

Ad. 8 

 



Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 8 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 9. 

 

 

 

Ad. 9 

 

Kierownik Powiatowego Urzędu Pracy w Drawsku Pomorskim Henryk Andrałojć złożył 

informację o sytuacji na rynku pracy w powiecie drawskim i gminie Wierzchowo, 

wykorzystaniu środków finansowych na aktywizację zawodową, realizacji Programu 

Aktywizacja i Integracja oraz Prac Społecznie Użytecznych. 

Na terenie gminy Wierzchowo jest zarejestrowanych 362 bezrobotnych. 

Wszyscy radni oraz sołtysi otrzymali pisemną informację zawierającą wyżej wymienione 

zagadnienia. Informacja pisemna stanowi również załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

Kierownik PUP odpowiedział na wszystkie zgłoszone przez radnych zapytania. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 9 

porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: 11
45

 – 12
00

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

14 radnych i przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

Ad. 10 

 

Informacja z realizacji uchwał  podjętych przez Radę Gminy Wierzchowo w 2015 roku 

stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 10 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 11. 

 

Ad. 11 

 

Informacja z realizacji interpelacji i wniosków zgłoszonych w 2015 roku stanowi załącznik nr 

10 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 11 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 12. 

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie następujące 

projekty uchwał: 

 

1) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XVI/86/2016 w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych na lata 2016-2025 – która stanowi załącznik nr 11 do nin. 

protokołu. 

 



2) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XVI/87/2016 w sprawie przyjęcia rocznego planu potrzeb w zakresie 

prac społecznie użytecznych na rok 2016 – która stanowi załącznik nr 12 do nin. 

protokołu. 

 

3) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XVI/88/2016 w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i 

deklaracji podatkowych na podatek od nieruchomości, rolny i leśny – która 

stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

 

4) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XVI/89/2016 w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2016 rok – która stanowi 

załącznik nr 14 do nin. protokołu. 

 

5) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 2 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XVI/90/2016 w sprawie opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych 

gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu. 

 

6) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XVI/91/2016 w sprawie regulaminu cmentarzy komunalnych w 

Gminie Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 16 do nin. protokołu. 

 

7) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XVI/86/2016 w sprawie sprzedaży nieruchomości niezabudowanej 

stanowiącej własność Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 17 do nin. 

protokołu. 

. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 12 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 13. 

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewcz odczytał treść odpowiedzi, które wpłynęły do 

biura Rady Gminy na zgłoszone przez radnych interpelacje. 

Poinformował, że odpowiedzi na interpelacje złożone na dzisiejszej sesji, zostaną udzielone 

pisemnie. 

 

Uczestniczący w posiedzeniu sesji Dyrektor Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w 

Wierzchowie Jarosław Doroszuk wyjaśnił sołtysowi wsi Otrzep sprawę powietrza w instalacji 

wodociągowej. 

 



Na zapytanie radnej Genowefy Rosochowatej Wójt odpowiedział, że w budżecie gminy na 

2016 rok na działalność klubów sportowych (Klub Sportowy „Drzewiarz”, Klub Sportowy 

„Kolejarz” i SKS „Lider”) zaplanowane są  środki w wysokości 35 500,00 zł. 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący zamknął pkt 13 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji pkt 14. 

 

Ad. 14 
 

1. Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść stanowiska Rady 

Miejskiej w Goleniowie w sprawie utrzymania spójności terytorialnej województwa 

zachodniopomorskiego. 

2. Wyznaczono termin posiedzenia doraźnej Komisji Statutowej. 

 

Sołtys wsi Wierzchowo Jan Lisowski zapytał Wójta, czy jest możliwość przyśpieszenia 

budowy wiaty i rozpoczęcie budowy już w czerwcu - zaplanowanej w budżecie gminy na rok 

2016 w ramach funduszu sołeckiego. 

 

Przewodniczący Rady zamknął pkt 14 porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 15. 

 

Ad. 15 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Andrzej 

Kaczorkiewicz o godz. 12
55

 zamknął obrady XVI sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Przewodniczący Rady 

 

Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolantów: 

 

1. K.Kalinowska     ………………….. 

2. D.Łukaszewska  …………………... 

 


